
NOTATKA
z posiedzenia Komisji Samorządu Terytorialnego

i Administracji Państwowej

Data posiedzenia: 21 stycznia 2009 r.

Nr posiedzenia: 73

Posiedzeniu przewodniczył: senator Mariusz Witczak – przewodniczący komisji.

Porządek posiedzenia: 1. Rozpatrzenie ustawy o zmianie ustawy – Prawo geodezyjne i kartograficzne
(druk senacki nr 423; druki sejmowe nr 1132, do druku nr 1132, 1133 i 1478).

2. Rozpatrzenie ustawy o zmianie ustawy o ewidencji ludności i dowodach
osobistych (druk senacki nr 417; druki sejmowe nr 1134, do druku 1134, 1502).

3. Rozpatrzenie ustawy o zmianie ustawy o narodowym zasobie archiwalnym
i archiwach (druk senacki nr 418; druki sejmowe nr 1272, 1489).

W posiedzeniu uczestniczyli: − senatorowie członkowie komisji,

− zaproszeni goście:

− Ministerstwo Spraw Wewnętrznych i Administracji:
− dyrektor Departamentu Spraw Obywatelskich Małgorzata Piotrak,
− główny specjalista w Departamencie Prawnym Jolanta Płaza,

− Kancelaria Prezesa Rady Ministrów:
− zastępca dyrektora Departamentu Prawnego Dobrosław Dowiat-

Urbański,
− radca prezesa Michał Frączkiewicz,

− Główny Urząd Geodezji i Kartografii:
− dyrektor Departamentu Nadzoru, Kontroli i Organizacji Służby

Geodezyjnej i Kartograficznej Adolf Jankowski,
− Sejm RP:

− poseł sprawozdawca Józef Racki,

− przedstawiciele Biura Legislacyjnego w Kancelarii Senatu: Maciej Telec,
Beata Mandylis, Jakub Zabielski.

Przebieg posiedzenia:
Ad. 1 Ustawę przedstawił dyrektor Departamentu Nadzoru, Kontroli i Organizacji Służby Geodezyjnej

i Kartograficznej w Głównym Urzędzie Geodezji i Kartografii Adolf Jankowski. Ustawa ma na celu
ułatwienie potencjalnym inwestorom uzyskania podstawowych informacji dotyczących nieruchomości.
Przedstawiciel Biura Legislacyjnego zwrócił uwagę na zapis dotyczący jawności i powszechności
dostępu do informacji o gruntach, budynkach i lokalach, w którym brakuje informacji, czy będą one
udzielane odpłatnie, czy też nieodpłatnie.
Senatorowie zgłosili wiele pytań do przedstawiciela rządu, dotyczących zakresu udostępnianych
informacji drogą elektroniczną, odpłatności za udzielanie informacji oraz poszerzenia kręgu instytucji,
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którym informacje będą udzielane nieodpłatnie.
Dyrektor Adolf Jankowski z Głównego Urzędu Geodezji i Kartografii, odpowiadając na pytania
senatorów, podkreślał, że udostępnienie niektórych informacji reguluje ustawa o ochronie danych
osobowych, natomiast udostępnianie informacji drogą elektroniczną reguluje dyrektywa INSPIRE,
przyjęta w roku ubiegłym przez Unię Europejską. Dodał, że dyrektywa jest wprowadzana do prawa
polskiego.
Senator Mariusz Witczak zgłosił wniosek o przyjęcie ustawy bez poprawek.
W głosowaniu komisja przyjęła przedstawiony wniosek.
Na sprawozdawcę komisji na posiedzenie Senatu wybrano senatora Janusza Sepioła.

Konkluzja: Komisja wnosi o przyjęcie ustawy bez poprawek.

Ad. 2 Ustawę przedstawiła dyrektor Departamentu Spraw Obywatelskich w Ministerstwie Spraw
Wewnętrznych i Administracji Małgorzata Piotrak. Zwróciła uwagę na zmianę dotyczącą zniesienia
opłaty za wydawanie dowodu osobistego.
Przedstawicielka Biura Legislacyjnego nie miała uwag o charakterze legislacyjnym.
Senatorowie zgłosili pytania do przedstawiciela rządu dotyczące obciążeń budżetu w wyniku
wprowadzonej nowelizacji, liczby osób, które nie jeszcze wymieniły starych dowodów osobistych oraz
rekompensaty dla gmin z tytułu utraty dochodów.
Przedstawicielka ministerstwa, odpowiadając na pytania senatorów dotyczące osób, które nie wymieniły
jeszcze dowodów osobistych, zaznaczyła, że dane finansowe i liczbowe są tylko szacunkowe. Odnosząc
się do uwag w sprawie mniejszych dochodów samorządów, podkreśliła, że będą one rekompensowane.
Senator Mariusz Witczak zgłosił wniosek o przyjęcie ustawy bez poprawek.
Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony wniosek.
Na sprawozdawcę komisji na posiedzenie Senatu wybrano senatora Zbigniewa Meresa.

Konkluzja: Komisja wnosi o przyjęcie ustawy bez poprawek.

Ad.3 Ustawę przedstawił zastępca dyrektora Departamentu Prawnego w Kancelarii Prezesa Rady Ministrów
Dobrosław Dowiat-Urbański. Poinformował, że celem ustawy jest utworzenie archiwum
wyodrębnionego z Kancelarii Prezesa Rady Ministrów w zakresie zadań związanych z obronnością
i bezpieczeństwem państwa.
Przedstawicielka Biura Legislacyjnego nie miała uwag o charakterze legislacyjnym.
Ustawa nie budziła zastrzeżeń senatorów i nikt nie zgłosił się do dyskusji.
Senator Mariusz Witczak zgłosił wniosek o przyjęcie ustawy bez poprawek.
Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony wniosek.
Na sprawozdawcę komisji na posiedzenie Senatu wybrano senatora Sławomira Sadowskiego.

Konkluzja: Komisja wnosi o przyjęcie ustawy bez poprawek.

W posiedzeniu komisji nie uczestniczyły osoby wykonujące działalność lobbingową.

Sporządzono w Biurze Prac Senackich.


